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Szám:  123-‐‑2/2013.                       Készült:  3  példányban 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V  

 

Készült:      Velem  Község  Önkormányzata  Képviselő-‐‑testületének 

2013.  január  22-‐‑én  17,00  órai  kezdettel  megtartott  közmeghallgatásról. 

 

Az  ülés  helye:     Kultúrotthon 

         9726  Velem,  Rákóczi  u.  18. 

 

Jelen  vannak:     Horváth  Miklós              polgármester 

         Bársony  Miklósné         képviselő 

         Szél  Józsefné            képviselő        
                                   
   (3  fő) 

 

Tanácskozási  joggal  megjelentek:   

         Dr.  Zalán  Gábor         aljegyző 

Sőbér  Aurélia            pénzügyi  osztályvezető   

Bernáth  Ildikó           kirendeltség  vezető 

Jagodics  Istvánné           ügykezelő 

                                                                                                        
                                   
   (4  fő) 

 

Lakossági  érdeklődő:      22  fő 

 

 

I. 

NAPIREND  ELŐTT 
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Horváth  Miklós  polgármester  köszönti  a  megjelenteket,  megállapítja,  hogy  az  ülésen  az  5  fő  
képviselő  közül  3  fő  jelen  van,  így  az  ülés  határozatképes.   

 

Az  ülést  megnyitja.   

Horváth  Miklós  polgármester 

Javaslatot  tesz  a  napirendi  pontok  megtárgyalására.     

  NAPIRENDI  PONTOK: 

 

1. BESZÁMOLÓ  AZ  ÖNKORMÁNYZAT  KÉPVISELŐ-‐‑TESTÜLETÉNEK  2012.  ÉVI  
MUNKÁJÁRÓL   

Előadó:  Horváth  Miklós  polgármester   

 

2. TÁJÉKOZTATÓ  AZ  ÖNKORMÁNYZAT  2013.  ÉVI  VÁRHATÓ  FELADATAIRÓL 

   Előadó:  Horváth  Miklós  polgármester 

 

3. KÖZÉRDEKŰ  KÉRDÉSEK  ÉS  JAVASLATOK   

Kérdés,  hozzászólás  nem  hangzott  el.   

A  Képviselő-‐‑testület  határozathozatal  nélkül  3  igen  szavazattal  elfogadta  a  2013.  01.  22.  
napján  megtartott  közmeghallgatás  ülésének  napirendjét. 

 

 

 

II. 

NAPIRENDEK  TÁRGYALÁSA: 

 

1. BESZÁMOLÓ   AZ   ÖNKORMÁNYZAT   KÉPVISELŐ-‐‑TESTÜLETÉNEK   2012.   ÉVI  
MUNKÁJÁRÓL 

 

       Előadó:           Horváth  Miklós   

                     polgármester 
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Hozzászólások: 

 

Horváth  Miklós  polgármester 

 

Szép  jó  estét  kíván  mindenkinek,  köszöni,  hogy  elfogadták  a  meghívást. 

Köszönti  Dr.  Zalán  Gábor  aljegyzőt,  Sőbér  Aurélia  kőszegi  pénzügyi  osztályvezetőt,  Bernáth  
Ildikót  a  kirendeltség  vezetőjét  és  a  jegyzőkönyv-‐‑vezetőt. 

Velem  község  Önkormányzata  nevében  köszönti  a  jelenlévőket. 

Egy   idézettel   szeretné   kezdeni:   „kezet   megfogni   szabad,   elengedni   vétek,   ellökni   átok,  
egymásba  simuló  kezek  tartják  össze  a  világot” 

 

Az   Országgyűlés   2012.   évben   több   törvényt   alkotott,   köztük   az   Önkormányzatok  
költségvetésének   elfogadásáról   is.   Így   a   költségvetéseket   nem   február   25-‐‑ig,   hanem   január  
31-‐‑ig  kell  elfogadni. 

Velem   községben   a   koncepció   és   a   végleges   költségvetés   között   mindig   tartottak  
közmeghallgatást,   ez   most   is   így   van.   A   2012.   év   a   változások   éve.   Márciusban   és  
szeptemberben   részletes   tájékoztatót   küld   az   önkormányzat   minden   háztartásba.   A   2012.  
évben   212   alkalommal   vett   részt   gyűlésen,   megbeszélésen,   rendezvényen   Velem   község  
ügyeit  képviselve,  határon  innen  és  túl.    Ez  nagyon  sok  időt  és  energiát  emésztett  föl,  köszöni  
mindazon  segítő  közreműködőknek,  hogy  a  környezetünket  ért  megpróbáltatások  ellenére,  
az   esküben   vállalt   polgároknak   ígért   feladatok   többsége   elvégzésre   került.   Velem   község  
Önkormányzatának   adóssága   és   kifizetetlen   számlája   2012.   december   31-‐‑én   nem   volt.  
Munkája  során  az  elmúlt  évet  a  hit,  remény  és  a  szeretet   jegyében  végezte,  igyekezett  hidat  
és   nem   falat   építeni   az   itt   élő,   boldoguló   velemi   polgárok   érdekében.   Az   Önkormányzat  
feladatait   csak   a   lakossággal   összefogva   tudja   hatékonyan   elvégezni.   Kérte   a   polgárok  
segítségét,   és   most   is   azt   teszi,   ezekben   a   napokban,   az   önkormányzati   rendszer   teljes  
átalakulásakor.   Kéri,   hogy   segítsék   munkájukat   és   legyenek   türelmesek.   A   2012.   februári  
közmeghallgatáson,   és   az   évközben   kellő   részletes   tájékoztatóval   a   polgárok   felé   a  
kötelezettségüket  teljesítették.  Teljesség  igénye  nélkül  néhány  fontosabb  eseményről:  hosszas  

egyeztetés   után   elkerült   a   temető   melletti,   árvíz   óta   ott   lévő   több   száz   m3   föld.   A  
kultúrházban   átalakításra   került   mindkét   WC,   egyik   kialakításra   került   a  
mozgáskorlátozottaknak.      Szebb   lett   a   falu,   tisztább   a   környezet,   virágosak   a   hidak,   házak  
előtti   részek  és  a  közterületek.   Internetes   szavazás  eredményeként  3   (4)   legszebb   faluja   lett  
hazánknak   Velem.   Köszöni   mindazoknak,   akik   önzetlenül   ízléses   virágokkal   díszítették   a  
települést.  A  Fiser  villa,  volt  Boróka  villa  lapos-‐‑tető  szigetelése  800.000,-‐‑  Ft-‐‑ba  került. 

A  nagy  esőzés  után  utakat,  átereszeket  javították  meg,  közel  1  millió  Ft-‐‑ért.  Befejezésre  került  
az   Alpannónia-‐‑projekt,   amit   nagyon   sokan   használnak,   parkoló,   játszótér.   Sikeres   Leader  
pályázatból  Reményi  Tibor  vállalkozó  felújította  a  szeszfőzdét.  Segítsük,  öregbítsük  a  velemi  
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pálinkafőző   hírnevét.   Tulajdonosi   kötelezettség   vállalás  már   volt   2012.   évben,   várhatóan   a  
2013.   évben   több   mint   1   millió   Ft   költségbe   kerül   az   önkormányzatnak   a   szeszfőzde  
működéséhez  való  hozzájárulás. 

Fontosnak   tartja   elmondani,   hogy   Darabos   Béla   bozsoki   polgármester   kollégával   több  
egyeztető   fórumon   képviselték   a   községeik   érdekeit   a   háziorvos   megtartása   érdekében.  
Eredménye,   hogy   a   többi   hegyaljai   képviselő-‐‑testületek   is   a   háziorvos   közalkalmazotti  
jogviszonya  mellett  döntöttek.    Beleértve  a  szintén  fontos  Kőszeg  és  Vonzáskörzete  ügyeleti  
rendszerében  történő  részvételt  is. 

A  községben   több   kisebb-‐‑   nagyobb   rendezvény   volt   az   elmúlt   esztendőben.   Folyamatosan  
kéri  a  lakosságot,  hogy  ezeken  az  eseményeken  vegyenek  részt,  mivel  egyre  nehezebb  időt  és  
anyagi  ráfordítást  biztosítani  a  költségvetésben. 

Velem   biztonságos   működésének   egyik   pillére   a   Gesztenyeünnep   sikeres   megrendezése.  
Ugyan   nem   kell   számszerűen   bizonyítani,   mert   Velem   község   önkormányzatának  
költségvetésében  a  bevételi  és  kiadási  sorain  szerepel.    Velem  polgárainak  az  elmúlt  3  évben  
nem   emelkedtek   az   Önkormányzat   által   kirótt   terhei,   köszönhető   az   ilyen   rendezvények  
eredményességének,  kéri,  ezt  becsüljék  meg.  Kér  minden  Velemben  élő  és  érdekelt  polgárt,  
hogy  közösen  segítsék  ezen  rendezvények  törvényes  és  színvonalas  lebonyolítását,  a  néhány  
szervező   munkáját,   a   település   hírnevének   öregbítését.   Jó   lenne   megtapasztalni,   hogy  
néhányuk  több  éves  aprólékos  munkájával   felépített  nagysikerű  rendezvényét  nem  gátolni,  
hanem  segíteni  igyekeznének  a  velemiek  egy  része. 

Ahogy  a  bevezetőben  utalt   rá,  az  elmúlt  év   legnagyobb  horderejű  önkormányzati  munkája  
az  átalakulás  szervezése  volt.  A  bozsoki  kollégával  már  április-‐‑május  hónapokban   intenzív  
tárgyalásokba   kezdtek.   Több   település   vezetőjével   egyeztették   a   törvényből   fakadó  
kötelezettségeket,   mindig   szem   előtt   tartva   Bozsok   és   Velem   polgárainak   érdekeit.  
Tárgyalásaik  a  legtöbb  ponton  megegyeztek,  és  végül  Kőszeg  Város  vezetőiben  találták  meg  
a   partnert.      A   törvényben   előírt   határidőn   belül,   2012.   június   30-‐‑ig   megkötötték   Kőszeg-‐‑
Bozsok-‐‑Velem   képviselő-‐‑testületeinek   jóváhagyásával   a   Közös   Hivatal   2013.   január   1.  
hatállyal  életbe  lépő  megállapodását.  Az  eltelt  6  hónap  alatt  történt  jogszabályi  változásokat  
folyamatosan   beépítették,   tájékoztatták   egymást   a   két   hivatal   munkájáról,   és   igyekeztek  
naprakészek   lenni.   2013.   január   1-‐‑jén   a   Kőszegi   Közös   Önkormányzati   Hivatal   velemi  
kirendeltsége  elkezdte  munkáját. 

Tisztelettel   szeretné   megköszönni   munkájukat,   hogy   az   elmúlt   napokban   a   közös   hivatal  
vezetői   és   munkatársai   mindent   megtettek,   hogy   zökkenőmentesen   indulhasson   a   2013.  
esztendő.      Kéri,   hogy   ilyen   megértéssel   és   szakmai   hozzáértéssel   szolgálják   a   települések  
érdekeit.   Mielőtt   a   közös   hivatal   felépítése   lezárult,   2012.   december   elején,   Wolf   Viktória  
körjegyző   asszony   családi   okokra   hivatkozva   bejelentette   távozását.   Ezúton   szeretné  
tisztelettel  megköszönni  Bozsok  és  Velem  községek  érdekében  végzett  munkáját,  sok  sikert,  
erőt,   egészséget   kíván   további   feladataihoz.   Tovább   folytatták   munkájukat,   időben   és  
pontosan   megtörtént   az   átadás-‐‑átvétel   karácsony   előtt   és   a   két   ünnep   között.   Teljesítve   a  
Járási  Hivatal   kérését   is,   egy  velemi   irodát   átadtak   felszerelésével   együtt   a   járási  ügysegéd  
munkájának   biztosítására.   (Velemben   szerdánként   8.00-‐‑12.00   –   13.00-‐‑15.00   óráig   tart  
ügyfélfogadást) 

Ismerteti  a  Kőszegi  Közös  Önkormányzati  Hivatal  Velemi  Kirendeltségének  felépítését: 
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Hivatalvezető:  Dr.  Zalán  Gábor  aljegyző 

Kirendeltség  vezető:  Bernáth  Ildikó 

Munkatársak,   Kercselics   Nóra,   Jagodics   Istvánné,   Cserkutiné   Stipsics   Edina   -‐‑   Ő   a  
munkaidejének  döntő  többségét  a  kőszegi  irodában  tölti  a  pénzügyi  osztályon. 

Ezzel   lezárja   az   Önkormányzat   Képviselő-‐‑testületének   2012.   évi   munkájáról   szóló  
beszámolóját. 

 

 

 

2. TÁJÉKOZTATÓ  A  2013.  ÉV  VÁRHATÓ  FELADATAIRÓL 

   Előadó:  Horváth  Miklós  polgármester 

 

Horváth  Miklós  polgármester: 

A   2013.   évet   az   összefogás,   egymás   segítése   jegyében   szeretné,   hogy   megéljék.   Velem  
lehetőségei  jók,  összefogással  elérhetők  tervei,  ehhez  hiteles  egymás  munkáját  tisztelő  velemi  
polgárok  segítségét  kéri.    Kívánja,  hogy  így  legyen. 

A  2013.  esztendő  eltelt  napjai  arról  szóltak,  hogy  hozzáigazítsák  egymás  szokásait,  elvárásait,  
jogi  teendőit,  Kőszeg-‐‑Bozsok-‐‑Velem  polgárainak  érdekében  végzendő  munkához. 

2013.   január  1-‐‑jén  felállt  hivatal  vezetőitől,  munkatársaitól  és  a  3  polgármestertől  most  több  
egyeztetést,  egymás  segítését  várja.  A  munkát  legjobb  tudásuk  szerint  végzik,  ahol  javításra,  
értelmezésre   van   szükség,   kijavítják,   a   lakosságtól   türelmet   és  megértést   kér.      Bízik,   hogy  
néhány  területen  következetesebb  és  határozottabb  lesz  a  munkájuk.    Ahogy  eddig  is,  ebben  
az  évben  is  eseménynaptár  tervezetük  több  rendezvényt  tartalmaz,  ezek  többsége  a  lakosság  
és   a   hagyomány   szerint   van   tervezve,   kéri,   vegyenek   részt   rajt.   Az   idei   év   más   állami  
finanszírozás   szerint   van   tervezve,   a   község   több   olyan   feladatot   is   ellátott   az   elmúlt  
években,  ami  nem  kötelező  feladat  volt.  Ezeket  újra  kell  gondolni,  és  csak  a  lehetőségekhez  
mérten   kell   tenni.   Eddig   az   iskolára,   óvodára,   zeneiskolára   az   állami   normatíván   felül   9  
millió  Ft-‐‑tal   járult  hozzá  Velem  község.  Az  iskola  az  államhoz  került,  mivel  közös  tulajdon,  
az   állagmegóváshoz   lehet   költsége   a   községnek.   Az   óvoda   maradt   az   Újvárosi   Óvoda  
tagóvodájaként,  hozzájárulása  a  napokban  kialakított  hozzájárulás  szerint  történik,  melyet  a  
költségvetés  tartalmaz.   

Terveik   között   szerepel   a   szeszfőzde   tulajdonosi   hozzájárulásának   mielőbbi   tisztázása,  
lezárása,  a  velemi  kirendeltség  elhasználódott  nyílászáróinak  cseréje.   

Régi   probléma   az   utak   állapota,   több   hatósággal   tárgyalt,   belátható   időn   belül   pályázatra  
nincs  kiírás.    Kéri  a  lakosságot,  hogy  3-‐‑4  eső  után  nehezen  járható  útszakaszra  községsegítő  
munkában   történő   javításra  kell   számítani.  Minden  velemi  polgárnak   legyen  érdeke,  mivel  
saját   önkormányzati   erőből   ezen   útszakaszokat  megjavítani   nem   tudják,   csak   községsegítő  
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összefogással.  Időtervet,  anyagot  biztosítanak,  várják,  hogy  összefogjon  a  falu.   

A   Jókai  Mór  utcát   járható  útnak   építették,   hála   Istennek   sokan  használják,   de   kéri,   hogy   a  
balesetek  elkerülése  miatt  ne  parkolónak  használják. 

A  temetőben  is  lesz  állagmegóvás,  takarítás,  ravatalozó,  nagykereszt  vonatkozásában.  2012-‐‑
ben   a   sok   évi   átlagnál   sajnos   több   szomorú   napunk   volt,   vannak,   akik  már   nem   lehetnek  
közöttünk,  emléküket  megőrizzük,  nyugodjanak  békében. 

Itt   szeretné   megköszönni   Molnár   Dezsőnének   a   gyászban   végzett   munkáját,   a  
hozzátartozóknak  nyújtott  önzetlen  segítségét. 

Köszönet  a  fafaragóknak  és  Frank  Istvánnak  a  temetőhöz  illő  hirdetőtábla  elkészítéséért. 

Örömünkre   szolgál,   hogy  az  utóbbi   időben  3  gyermek   született,   gratulálunk,   jó   egészséget  
kívánunk  nekik  és  szüleiknek.   

Lassan  5  éve,  hogy  tudomásukra   jutott  a  Manci  Villa  visszakérésének   lehetősége.  Az  akkor  
írt   levelünket   az   akkori   hivatal   befogadta,   és   vártunk.   Kormányváltás   után   újra   elküldtük  
kérésünket,   több   levélváltás   és   kötelezettség   vállalás   után,   2012.   november   22-‐‑én   a  Manci  
Villa   Velem   község   tulajdonába   került   az   összes   kötelezettség   vállalással   együtt.   Az   azóta  
eltelt  időszakban  többször  volt  az  ingatlanban,  elég  lehangoló  állapotban  van,  átalakításához,  
hasznosításához   az   előírt   feltételek   betartásához   szakember,   társadalmi   munka   és   anyagi  
forrás  szükségeltetik.  Segítségüket  kéri. 

2013.  évben  a  lomtalanítás  április  15-‐‑én  hétfőn  lesz  a  házak  elől,  ahogy  eddig  a  márciusi  adó  
értesítővel   együtt   tájékoztatni   fogják   a   lakosságot,   az   üdülő,   illetve   hétvégi-‐‑ház  
tulajdonosokat  a  várható  rendezvényekről,  azok  időpontjáról  is.   

A   fogadó   órákról:   a   Járási   Hivatal   és   a   közös   hivatali   fogadó   órái   a   honlapon   is   közölve  
lesznek. 

 

Tájékoztatja   a   jelenlévőket,   hogy   2   db   beadott,   de   még   el   nem   bírált   pályázata   van   a  
községnek.  Egyik  a  község  arculatát  javító  Leader  pályázat,  a  másik  Bozsok  községgel  együtt  
egy   nagy   összegű   drog   prevenciós   pályázat,   bíznak   a   kedvező   elbírálásban.   A   Leader  
pályázatot   Velem   Község   Környezetvédelméért   Alapítvánnyal   adták   be,   köszönet   az  
újjáalakult   kuratórium   pozitív   hozzáállásának,   a   község   környezetvédelmi   feladatainak  
segítéséért. 

 

A  Boróka  Villa  bérlőjének,  Kalauz  Balázsnak  tisztelettel  megköszöni  munkáját.  A  bérlő  2012.  
november  5-‐‑én  felmondta  bérleti  szerződését.     Pályázatot   írtak  ki  az   ingatlan  bérbeadására.  
Az  új  bérlő  2013.  január  1-‐‑től  Gulácsi  Éva. 

 

Tisztelt  jelenlévők! 

Tájékoztatom  a  civil  szervezeteket,  hogy  a  beszámolási  időszak  január  31-‐‑en  lejár.   
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A   velemi   határban   Antalovics   Ritának   magas   lovai   vannak.   Az   elmúlt   időszakban   úgy  
érzem,  néhányan  ezeken  a  magas   lovakon  üldögélnek.   Javaslom,  szálljanak   le,  mert  bizony  
Velemben   is   van   tél,   és   vegyenek   elő   seprűt,   lapátot,   sót,   hamut   (lehetőleg   szög   nélkül),  
fűrészport,  és  összefogva  takarítsák  össze  környezetüket.   

Az   adó   az   kötelezettség,   és   nem   hivatkozási   alap.   Kéri   a   megjelenteket,   hogy   hagyják  
dolgozni.    Mielőtt  valótlanságot  írogatnak,  nem  szégyen  tájékozódni,  bízik  abban,  hogy  már  
letett  a  falu  asztalára  annyit,  hogy  ezen  írások  az  írogatókat  minősíti.   

 

Hóhelyzet:     Megvan,   hogy   kivel   kell   ilyen   helyzetbe   kapcsolatot   tartani,   tette   ezt  most   is,  
mint  máskor.  A  kenyeres  autó  nem  tudott  bejönni  a  faluba.  A  katasztrófavédelem  hozta  el  a  
kenyeret.  Megkérdezték  a  boltost,  hogy  mennyi  kenyér  kell,  Ő  10  kg-‐‑ot  kért,  meg   is  kapta.  
Megkérte   a   Tűzoltókat,   hogy   hangos   bemondóval   mondják   be   kétszer   a   faluba,   hogy   a  
szertárban   lehet   kenyeret   vásárolni.   Végig   jelen   volt   és   kérte,   hogy   csak   a   szükséges  
mennyiségű   kenyeret   vegyék   meg,   hogy   több   családnak   jusson.   Köszöni   azok   segítségét,  
akik  segítettek  és  ott  voltak.   

 

Köszöni,  hogy  meghallgatták. 

 

 

3. KÖZÉRDEKŰ  KÉRDÉSEK  ÉS  JAVASLATOK   

 

 

Horváth  Miklós  polgármester 

Várja  a  kérdéseket,  hozzászólásokat. 

 

Dr.  Vadon  István  velemi  lakó 

Kérdése,  hogy  az  önkormányzatnak  mi  a  terve  a  síkosság-‐‑mentesítésére. 

 

Horváth  Miklós  polgármester 

Az  önkormányzatnak  hó  eltakarításra  van  szerződése  egy  bozsoki  vállalkozóval.  273.000,-‐‑  Ft  
áll   rendelkezésre   a   hó   eltakarításra,   ennek   több   mint   felét   elköltötték.   Az   utak   sózását  
Kőszegen  tudják  megrendelni,  ez  nem  szerepel  a  költségvetésben.  Ha  lehetőség  lesz  rá  akkor  
a   későbbiek   folyamán   is   lefogják   szóratni,   amíg   van   rá   keret,   de   ehhez   a   testület  
hozzájárulása   kell.   Tájékoztatja   a   megjelenteket,   hogy   a   képviselő-‐‑testülettől   olyan  
felhatalmazás  van:  ha  10  cm  felett  van  a  hó  mennyisége,  akkor  kell  megrendelni  a  munkát.   
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Dr.  Vadon  István  velemi  lakó 

A  falunak  ennyi  pénze  van?  Nem  a  hóról,  hanem  a  síkosság-‐‑mentesítésről  van  szó.  Ez  egy  
rendkívüli  tél,  rendkívüli  forrást  kellene  biztosítani.  Indokolatlannak  tartja,  hogy  10  cm  felett  
tolják  el  a  havat.  Az  út  akkor  lesz   járható,  ha  a  3  cm  havat  is   letolják.  Az  idei  évben  igen  is  
erre  rá  kell  fordítani  pénzügyi  forrást. 

 

Császár  Istvánné  velemi  lakó 

Az  előttük  lévő  hidat  ki  takarítja  el?  Mert  az  nem  az  Ő  hídjuk. 

 

Horváth  Miklós  polgármester 

Köszöni,   hogy   elmondta.   Mindenki   fogja   meg   a   lapátot,   és   takarítsa   el   a   havat.      Ők   is  
eltakarítják   addig,   amíg   erejük   engedi.   3   éve   nem   történt   adóemelés,   erre   a   falunak  
büszkének   kellene   lenni.  Összefogás   kell,  még   a   tél   elején   vagyunk,   ki   tudja,   hogy  milyen  
időjárás   várható   még.   Ilyen   tél   több   éve   nem   volt.   Ezt   egyébként   címkézhette   volna   a  
falugondnoknak.   Ezt   a   hidat   már   le   is   akarták   burkolni,   és   leszőnyegezni.      Javaslatot   fog  
tenni  és  a  tartalék  terhére  javasolja  a  testületnek,  hogy  ezeket  a  dolgokat  meg  tudják  oldani.    
De   valahol   párhuzamot   kell   állítani,   ha   nem   jönnek   be   a   pénzek,   akkor   nincs   miből  
gazdálkodni.  Úgy  gondolja,  amit  kell,  azt  az  adott  helyzetben  megtették,  a  hidat  nem  lehet  
eltakarítani.   

 

Vadon  Andrea  velemi  lakó 

Arra  célzott  a  polgármester  úr,  hogy  szórja  el  Ő  a  havat,  fogja  meg  a  lapátot? 

 

Horváth  Miklós  polgármester 

Nem  arra  gondolt. 

Megpróbálja   megemeltetni   a   keretet.   Velem   községnek   23   utcája   van.   Megnézné,   hogy   a  
Szabó  hegyen  hány  autó  megy  el  ilyen  időjárás  esetén. 

 

Kalauz  Balázs  velemi  lakó 

Köszöni   a   polgármester   úr   szavait,   amit   a   Boróka   villára   mondott,   zavarba   hozta.  
Bemutatkoztunk,   hogy   milyen   érdektelenek   vagyunk.   A   mai   ülésre   hányan   jöttek   el?  
Valóban,  a  Boróka  villa  visszaadásra  került.  A  beszámolóban  a  hitelességről  volt  szó,  Ő  is  azt  
szeretné.  Nem  szólalt  fel  az  utóbbi  időben,  mert  az  önkormányzat  volt  a  kenyéradója,  és  az  
ellen  nem  illik  szólni.  Most  bátorkodott  megszólalni. 

Kifogásolja   a   Villa   kiadásának   meghirdetését.   A   vagyongazdálkodási   rendeletbe   30   nap  
közzététel   van   meghatározva.   Mikor   Ő   kivette,   közjegyző   és   versenytárgyalás   volt,   most  
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nem.   Megkérdezi,   hogy   esetleg   nem   kellett   volna   e   versenytárgyalást   meghirdetni,   lehet,  
hogy  többet  adtak  volna. 

A  véleménye,  nem  elég  tisztességesnek  lenni,  annak  is  kell  látszani.  Szerinte  az  egész  kiírás  
szabálytalanul  lett  lebonyolítva. 

 

A  másik  dolog  a  Manci  villa,  őrültség  volt  annak  visszaszerzése,  milliókba  fog  kerülni  annak  
a  rendbetétele. 

Köszöni,  hogy  meghallgatták,  várja  a  válaszokat. 

 

Horváth  Miklós  polgármester 

Segítséget   kér   a   képviselőktől   és   a  hivatal  dolgozóitól,  mivel   ő   érintettséget   jelentett   be,   és  
nem   vett   részt   a   tárgyalásokon   és   az   átadás-‐‑átvételbe   sem.  Mivel   a   bérlővel   jó   barátságba  
vannak,   ezért   kérte   az   ügyben   kizárását.   Minden   ügyet,   ami   a   bérleménnyel   kapcsolatos,  
Tóth   Péter   alpolgármester   úr   intézett,   de   Ő   jelenleg   külföldön   tartózkodik,   ezért   nem   tud  
válaszolni  a  kérdésre.     Egyébként  el  kívánja  mondani,  hogy  a  kiírás  még  most  is  kint  van  a  
hivatal   hirdetőtábláján.   Kéri   a   hivatalvezetőt,   hogy   tegye   rendbe   ezeket   a   dolgokat,   mert  
szeretne   nyugodtan   végigmenni   a   falun.   Bízik   abba,   hogy  minden   a   jogszabályi   előírások  
szerint  történt.    Jelen  pillanatban  is  van  10-‐‑20  olyan  kiírás  a  hivatal  hirdetőtábláján,  amit  nem  
kötelező  kitenni,  de  kint  van,  nem  hiszi,  hogy  pont  a  pályázati  kiírás  nem  lett  volna  kirakva.   

 

Kalauz  Balázs  velemi  lakó 

Nem   tudja   elfogadni   a   választ.   Elhiszi,   hogy   másnak   lett   kiadva,   de   a   beszámoltatási  
kötelezettség  véleménye  szerint  a  polgármesteré. 

 

Szél  Józsefné  képviselő   

Most  nem  hozta  el  magával  a  jegyzeteit,  amit  az  üléseken  szokott  vezetni.  De  elmondja,  2012.  
november  végén  lévő  testületi  ülésen  határozták  el  a  pályázati  kiírást.  Az  ezzel  kapcsolatos  
feladatokat   a   jegyző   asszony   intézte.      Kőszegen   2012.   december   13-‐‑án   zárt   ülés   keretében  
történt  a  döntés  az  új  bérlőről. 

 

Dr.  Zalán  Gábor  aljegyző 

A  zárt  ülés  jegyzőkönyvébe  nem  lehet  betekinteni,  de  a  testületi  döntés  viszont  nyilvános. 

 

Kalauz  Balázs  velemi  lakó 

Nyilvános  pályázaton  kellett  volna  kiírni,  közjegyző  jelenlétébe,  ez  az  Ő  véleménye.   
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Horváth  Miklós  polgármester 

A   hivatalvezető   úrral   át   fogják   nézni,   és   a   volt   körjegyző   asszonnyal   rendbe   fogják   tenni,  
bízik,  hogy  nem  vezette  félre  senki. 

 

Horváthné  Czingráber  Rita  velemi  lakó 

Nem   érti   Kalauz   Balázs   piszkálódását,   felháborodását,   ha   visszaadta   a   bérleményt,   mert  
szabadulni  akart  tőle,  akkor  most  miért  fáj,  hogy  ki  vette  ki.   

 

Kalauz  Balázs  velemi  lakó 

Nem  fáj,  hanem  szerinte  nem  tisztességesen  jártak  el. 

 

Horváthné  Czingráber  Rita  velemi  lakó 

Mivel   télen   vette   vissza   az   Önkormányzat   és   a   vezetékek   miatt   fűteni   kellett,   sürgősen  
intézkedni  kellett.   

 

 

Dr.  Vadon  István  velemi  lakó 

A  Gesztenyeünnep  bevétele  után  szeretne  érdeklődni. 

 

Horváth  Miklós  polgármester 

A  Gesztenyeünnep   bevétele   6.839.316,-‐‑   Ft,   50  %   a  Megyei  Művelődési   és   Ifjúsági  Központ  
bevétele,  Velem  község  nettó  bevétele  3.419.658,-‐‑  Ft,  ez  a  bevétel  a  falu   javára  lesz  fordítva,  
az  ünnepekre,  az  utakra  és  a  falu  működésére.   

 

Dr.  Vadon  István  velemi  lakó 

Ha  jól  értelmezte,  a  bevétel  1/3  része  az  utak  javítására,  vagy  karbantartására  lesz  fordítva. 

 

Horváth  Miklós  polgármester 

A  falu  egésze  útjainak  a  karbantartására  szolgál. 
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Dr.  Vadon  István  velemi  lakó 

Ezeknek   az   utaknak   a   karbantartásával   szükséges   lenne   a   csapadékvíz   elvezetésének   a  
megoldása. 

 

Horváth  Miklós  polgármester   

Van   egy   olyan   rész,   amit   meg   kell   terveztetni,   a   vízelvezetés   nagyon   bonyolult.   Rózsa,  
Fenyves   és   még   sorolhatnám,   ezen   szakaszok   karbantartására   tesznek   kísérletet,   majd  
meglátjuk  hogy  jönnek  el  az  emberek.   

 

Vadon  Andrea  velemi  lakó 

4  éve  laknak  itt,  ősszel  és  tavasszal  az  eső  mossa  az  utat.  Látják,  hogy  az  Önkormányzat  teszi  
a  dolgát,  kavicsozzák  a  gödröket,  de  az  első  eső  lemossa.   

 

Horváth  Miklós  polgármester 

Az  Önkormányzat  keze  meg  van  kötve,   csak  a   rendezési   terv   szerint   lehet  hozzányúlni   az  
utakhoz. 

 

Vadon  Andrea  velemi  lakó 

Nem  kell  nekik  aszfaltos  út,  hisz  ez  egy  kis  falu.   

 

Horváth  Miklós  polgármester 

Egy  meredek  utca  javítását,  ha  a  képviselők  megszavazzák,  akkor  elindítják.    Saját  forrásból  
nem   tudják   megoldani   az   utak   javítását.   Sokat   jár   a   minisztériumba   forrást   szerezni   és  
megpróbál   pályázati   forrást   szerezni,   szeretné  megóvni   a   falu   lakosságát,   hogy   ne   kelljen  
több  adót  fizetni.    Ha  a  testület  a  soron  következő  ülésen  támogatja,  akkor  az  utak  javítására  
fordítsák  a  gesztenyeünnep  bevételének  1/3-‐‑át. 

 

Dr.  Zalán  Gábor  aljegyző 

Örömmel   tölti   el,   hogy   nem   csak  Kőszegen   vannak   út   problémák.  Meg   kell,   hogy   védje   a  
polgármester   urat,   egy   bizonyos   szinten   karbantartásba   el   tudnak   menni,   de   igazából  
szakember  tudna  segíteni. 

Az   aljegyző   úr   megemlít   egy   kőszegi   példát,   a   Malomárok   út   felújítását,   hogy   milyen  
előírásokkal  és  kikötésekkel   lehet  elvégezni  és,  hogy    mennyi     átfutási   időt  vesz  igénybe  az  
eljárások  lebonyolítása,  illetve  milyen  költségre  lehet  számítani. 
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Télen  hideg  aszfalttal  lehet  kátyúzni,  de  ez  nem  tartós  a  hó  kipörgeti  az  egészet.  2  éve  voltak  
pályázatok   50   %-‐‑os   finanszírozással,      most   erre   nincs   lehetőség.      Sajnos   utakra   nincs  
pályázati  kiírás.  Megpróbálnak  erre  a  problémára  megoldást  keresni. 

 

 

Mivel   több   kérdés   és   hozzászólás   nem   hangzott   el,   Horváth   Miklós   polgármester   a  
nyilvános  közmeghallgatást  18,10  órakor  lezárta. 

 

 

 

 

 

 

k.  m.  f. 

 

 

   Horváth  Miklós                         Dr.  Zalán  Gábor 

       polgármester                             aljegyző 


